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به بهانه سوم دسامبر،
تبریک یا گرامیداشت؟روز جهانی افراد دارای معلولیت   روز جهانی افراد دارای معلولیت

شهرام مبصر: هر ســال  دوستان زیادی با 
لطــف و محبت خــود، روز جهانی افراد 
دارای معلولیت را به من تبریک می گویند. 
قدردان این مهر و دوســتی هستم  اما آیا 
معلولیت چیزی برای تبریک دارد؟ اینکه 
در ۱۹ سالگی بر اثر حادثه ای دچار آسیب 
نخاعی شــدم، چیزی نیســت که تبریک 
بخواهد. این روز به جای تبریک، فرصتی 
گرامیداشت  اســت؛  گرامیداشــت  برای 
حضور افرادی که به دلیل شرایط خاص 
جسمی یا حرکتی نیازمند توجه بیشتر در 
جامعه هستند. هدف از این روز، یادآوری 
مسئولیت همگان -از مسئولان گرفته تا 
عموم مردم- نسبت به حقوق و نیازهای 
این قشر اســت. روز جهانی افراد دارای 
معلولیت نماد این پیام است که همه، از 
جمله افراد دارای معلولیت، حق دارند 
زندگی کنند، رشــد کننــد و فرصت های 
برابر برای شــکوفایی استعدادهای خود 
داشته باشــند؛ چه در عرصه های علمی 
و اجتماعی، چــه در زمینه های هنری و 
ورزشی. اما این پیام زمانی اثرگذار خواهد 
بــود که نگاه جامعه از ترحم یا اغراق در 
توانایی این افــراد فراتر رود. واقعیت این 
است که افراد دارای معلولیت  اگر موانع 
از سر راهشان برداشــته شود، می توانند 
به چهره هایی موفق تبدیل شوند و مایه 
افتخار جامعه باشند. اما چرا در کشور ما 
کمتر حضور آنها را می بینیم؟ طبق آمار 
سازمان بهداشت جهانی، ۱۰ تا ۱۵ درصد 
جوامع دارای معلولیت هستند. در ایران، 
با وجود جاده هــای ناایمن و خودروهای 
غیراســتاندارد، این رقم احتمالا بیشــتر 
اســت. با این حــال، به دلیل مشــکلاتی 
یا  امکانــات دســترس پذیر  نبــود  مانند 
بسیاری  مناســب،  حمل ونقل  سیســتم 
از این افــراد از فضــای عمومی جامعه 
حذف شــده اند. حــال تصــور کنید یک 
پزشک، تاجر، اســتاد دانشگاه یا ورزشکار 
در یــک لحظه بر اثــر حادثــه ای دچار 
معلولیت شــود. در جامعه امروز ما  چه 
سرنوشــتی در انتظــار او خواهد بود؟ آیا 
سیستمی برای حمایت از او وجود دارد؟ 
امــا می خواهم روز جهانــی افراد دارای 
معلولیــت را به چند گروه تبریک بگویم: 
به سیاست مدارانی همچون دولتمردان، 
نماینــدگان مجلــس، اعضای شــورای 
شهر ها که در دوران انتخابات وعده های 
زیبا به این قشــر دادنــد و بعد فراموش 
کردنــد. به مدیران شــهری و دولتی که 
به جای اقــدام عملی، بــا همایش ها و 
شعارهای نمایشی سرشان را گرم کردند. 
به پلیس هایی که تابلــو پارک معلولان 
را نادیده می گیرند و متخلفان را جریمه 
نمی کننــد و به رســانه هایی که به جای 
فرهنگ ســازی واقعی، فقط ســالی یک 
بار  در چنیــن روزی، گزارش های نمادین 
منتشر می کنند. راستی، شما این روز را به 

چه کسی تبریک می گویید؟

داروتوضیحی درباره ارز  ترجیحی 
وزیر بهداشت درباره ارز ترجیحی دارو و 
چگونگی پرداخت های دارویار توضیح داد 
و گفت: ســال آینده همچون گذشته با ارز 
ترجیحی نوع دو و پرداخت دارویار عرضه 
خواهد شد. محمدرضا ظفرقندی، روز شنبه 
در یادداشــتی در شــبکه اجتماعی ایکس 
نوشــت: «با توجه به مطالب مطرح شــده 
در برخــی رســانه ها در مورد حــذف ارز 
ترجیحــی دارو، توضیحــات لازم بــه ذکر 
است، ارز ترجیحی نوع یک (۴۲۰۰ تومان) 
برای دارو از سال گذشته حذف شده بود و 
برای ســال آینده هم کما فی السابق با ارز 
ترجیحی نــوع ۲ و پرداخت دارویار عرضه 
خواهد شد ». بر اســاس مصوبه کمیسیون 
تلفیــق لایحه بودجــه ۱۴۰۴ کل کشــور، 
دولت و دستگاه های موضوع ماده  ۵  قانون 
مدیریت خدمات کشــوری، از جمله بانک 
مرکزی جمهوری اســلامی ایران، مجازند 
نســبت به اختصاص مبلغ ۱۱ میلیارد یورو 
برای واردات صرفــا دارو و مواد اولیه آن، 
ملزومات مصرفی پزشــکی، انواع خاصی 
از شیر خشــک اطفال و مواد اولیه آن (که 
به تشــخیص وزارت بهداشــت، درمان و 
آموزش پزشکی و معاونت علمی و فناوری 
و اقتصــاد دانش بنیان ریاســت جمهوری 
تولید داخلی برای این اقلام وجود نداشته 
و یــا تولید آن  کفــاف مصــرف داخلی را 
نمی دهد) و کالاهای اساســی کشاورزی با 
اعلام سازمان برنامه و بودجه کشور با نرخ 

ترجیحی واحد، اقدام کنند.

 معاون گردشگری مناطق آزاد:
 گردشگری پنجره مناطق آزاد کشور است

رکود گردشگری در مناطق آزاد و تجاری کشور مشکلات زیادی در این 
مناطق که گردشــگری یکی از مهم ترین هدف گذاری آنهاست، ایجاد 
کرده است و چالش های گردشگری این مناطق در نشستی با حضور مهدی 
مزینانی، معاون فرهنگی-گردشــگری مناطق آزاد ویژه و تجاری کشــور، در 
انجمن صنفی دفاتر مســافرتی ایران بررســی شد. به گزارش روابط عمومی 
انجمــن دفاتر خدمات مســافرتی هوایی ایران، حرمــت االله رفیعی، رئیس 
انجمن صنفی دفاتر مســافرت هوایی و جهانگردی ایران، در این نشست با 
اعلام آمادگی بخش خصوصی برای رونق گردشگری در مناطق آزاد ویژه و 
تجاری کشــور پیشنهاد تشکیل کمیته گردشــگری مناطق آزاد با حضور دو 
عضو دولتی و چهار عضو از بخش خصوصی و مناطق آزاد کشــور را برای 

حل مشکلات گردشگری این مناطق ارائه داد.

یک نقطه از جزایر سه گانه را به بخش خصوصی گردشگری می دادند و نتیجه را 
می دیدند

رئیس انجمن صنفی دفاتر مســافرتی ایران، نبود پرواز به مناطق آزاد و 
جزایر گردشــگرپذیر ایران را یکی از مهم ترین مشکلات و چالش های رونق 
گردشگری در این مناطق اعلام کرد و گفت: مناطق آزاد ظرفیت بسیار بالایی 
در حوزه گردشــگری دارند اما این مناطق در دولت ســیزدهم لطمه زیادی 
خوردند و با تغییرات بی رویه و بیجا هر مدیری وارد شد، یك لگد به مناطق 
آزاد زد و رفت. می گفتند باید ســاحل را آزاد کنیم، اما نتیجه این سیاست در 
منطقه آزاد کیش آن شــد که مدیر این منطقه پشت لودر نشست و ویلاهای 

بسیار خوبی که در این منطقه از گذشته وجود داشت، تخریب کرد.
حرمت االله رفیعی با اشــاره به اینکه گردشــگری کشور در شرایط فعلی 
با اتفاقات منطقه ای بیشــتر از دوران کرونا متضرر شده است، افزود: بخش 
خصوصی گردشگری ایران همواره لطمه التهابات ایجاد شده در دیگر نقاط 
جهان را خورده است. به عنوان مثال در نمایشگاه گردشگری لندن، فلسطین 
که درگیر جنگ اســت، دارای غرفه مجلل اســت و ایــران هیچ چیزی برای 

عرضه در این نمایشگاه ندارد.
رفیعی بر علاقه مندی بخش خصوصی گردشگری کشور به ایجاد رونق 
و توسعه گردشگری در مناطق آزاد تأکید کرد و گفت: اگر تنها یکی از مناطق 
آزاد را به بخش خصوصی گردشــگری کشــور تخصیص می دادند، فعالان 

گردشگری می توانستند این مناطق را آباد کنند.
او افــزود: دهکــده وان ترکیــه که هیچ گونــه جاذبه گردشــگری ندارد 
و فقط مقصد خرید اســت، ســالانه یــك میلیون ایرانی را جــذب می کند. 
در حالی کــه منطقه آزاد ماکــو در مرز با این دهکده می توانســت تبدیل به 
نقطه ای شود که گردشگران ایرانی به جای آنکه زحمت سفر به یك روستا 
در ترکیــه را به خود بدهند و توهین هم بشــنوند، به این نقطه ســفر کنند 
و خریــد خــود را انجام دهند تا نه ارز از کشــور خارج شــود و نه ایرانی ها 
برای رفتن به وان این قدر عذاب بکشــند و دســت آخر از روستاییان ماکو که 
پول هم برای شــان خرج کرده و برای ســفر به این دهکــده هزینه کرده اند، 

توهین بشنوند.
رئیــس انجمن صنفــی دفاتر مســافرتی ایران با اشــاره بــه ادعاهای 
کشــورهای عربی درباره جزایر ســه گانه ایران و ســفر وزیر میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی به این جزیره، گفت: همــان زمان که موضوع 
جزایر سه گانه مطرح شــد، به مسئولان کشور پیشنهاد دادیم شرایط حضور 
بخش خصوصی گردشــگری در این جزیره مهیا شود. اما وزیر گردشگری به 
جزیره بوموسی سفر کرد و البته ۳۰ هکتار زمین هم به پروژه های گردشگری 
اختصاص یافت. اما کدام بخش خصوصی گردشگری با وزیر در سفر به این 
جزیره حضور داشت که برود و آن ۳۰ هکتار را آباد کند؟ در حالی که اگر تنها 
یك نقطه از همین جزیره بوموسی را به بخش خصوصی گردشگری بدهند، 

می توان به سرعت این منطقه را تبدیل به مقصد گردشگری کرد.

بلیت پرواز کیش را ۱۶ میلیون تومان فروختند
حرمت االله رفیعی مشــکل دیگر مناطق آزاد کشور را نبود پرواز و قیمت 
مناســب بلیت هواپیما اعلام کرد و گفت: چرا باید بلیت تهران-کیش بیش 
از ۱۶ میلیون تومان فروخته شود؟ ما این اعتراض را مطرح می کنیم و آقایان 
از مــا دلخور می شــوند. به صورت مداوم فریاد می زنیم که هزینه ســفر در 
ایران گران شــده است. بلیت پرواز در هیچ کجای دنیا با توجه به تسهیلاتی 
که ایرلاین ها در داخل کشور از دولت می گیرند، به اندازه ایران گران نیست.

رئیــس انجمن صنفــی دفاتر مســافرتی ایران با اعــلام آمادگی بخش 
خصوصی گردشــگری کشــور برای بازگرداندن رونق و توســعه گردشگری 
مناطق آزاد گفت: در صورت همکاری و هماهنگی مناطق آزاد کشور بخش 
خصوصی گردشــگری بسیار بیشــتر از وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و 
صنایع دســتی قادر به جذب گردشــگر داخلی و خارجــی برای این مناطق 
است، بنابراین اگر مناطق آزاد بخواهند این مناطق آباد شوند و رونق تجاری 
به آنها بازگردد، تنها راه توســعه گردشــگری و ایجاد امکانات برای حضور 

گردشگران در این مناطق است.
اعلام آمادگی مناطق آزاد برای همکاری با بخش خصوصی گردشگری

مهدی مزینانی، معاون فرهنگی و گردشــگری مناطق آزاد ویژه و تجاری 
کشور، نیز در این نشست با اعلام آمادگی برای همکاری با بخش خصوصی 
گردشگری کشــور اعلام کرد: نگاه دولت چهاردهم کارشناسی و استفاده از 
همه ظرفیت هاســت که در مناطــق آزاد نیز برای اولین بــار این روند اجرا 
می شــود. او گفت: پنجره مناطق آزاد در کشــور گردشــگری است و در این 
مناطق باید برای جذب ۸۰ میلیون ایرانی کار کرد. مزینانی تأکید کرد: تمرکز 
مناطق آزاد کشــور بر حوزه گردشگری است و در این مسیر نیز در چارچوب 
اختیارات خود تمام کارها به ســازمان های مردم نهــاد و گروه های مردمی 

واگذار خواهد شد.
او خطــاب به فعــالان صنعــت گردشــگری کشــور گفت: اگــر برای 
خواسته های خود مطالبه گری کنید و پای خواسته های تان بایستید، آن وقت 
مدیــران مناطق آزاد نیز می توانند مشــکلات را با اتکا به همکاری و نظرات 
بخــش خصوصی مرتفع کنند. بخش خصوصی باید برای برداشــتن موانع 
کمك کند و بنده نیز قول می دهم هر آنچه فعالان گردشــگری کشور برای 
توسعه و رونق گردشگری در مناطق آزاد درخواست داشته باشند که منجر 

به ایجاد تحول در این مناطق شود، فراهم باشد.

وضعیت بحرانی شرکت واحد اتوبوس رانی در صحن شورای شهر بررسی شد

اتوبوس های چینی در دست انداز  استاندارد
نگاه گزارش خبری

جامعهجامعه

شــرق:  تهران دســت کم هفت هزار اتوبوس می خواهد. تعداد 
اتوبوس هایی که روزانه شــهروندان تهرانی را جابه جا می کنند، 
حدود دو هزارو ۳۰۰ اتوبوس اســت و این روزها رســانه ها پیگیر 
رســیدن ۱۱۰ اتوبوس برقــی از چین هســتند. اتوبوس هایی که 
مدت هاســت گفته می شــود در گمرک مانده انــد و بارها اعلام 
شده که به ســمت تهران درحال حرکت هستند. اتوبوس هایی 
که به گفته رئیس شورای شهر تهران قطره ای در برابر دریاست 
و آمدن شــان هم دردی را از تهران دوا نمی کند. گفته می شــود 
یــک رام قطار متروی چینی هم بهمن ماه به تهران نمی رســد؛ 
موضوعی که مهدی چمران، رئیس شــورای شهر تهران، آن را 
تأیید نمی کند. او درباره شــایعاتی مبنی بر واردنشدن واگن ها به 
تهران تا بهمن ماه با بیان اینکه ورود واگن ها به کشور لغو نشده 
و قرار اســت که بهمن ماه وارد کشور شــود و تلاش خوبی هم 
برای پرداخت پنج درصد سهم دولت انجام شده است، می گوید: 
اعلام کردند که در این هفته پرداخت پنج درصد مابقی نیز انجام 
خواهد شد؛ البته ساخت واگن ها در حال انجام است. او با تأکید 
بر اینکه تراموا نیز به بندرعباس رسیده و در حال ترخیص است، 
اضافه می کند: همچنین بیش از ۸۰ دستگاه اتوبوس برقی علاوه 
بر اتوبوس های قبلی که در حال حمل است، وارد شده که پس 
از تأیید سازمان استاندارد ترخیص اتوبوس ها انجام خواهد شد.

وضعیت بحرانی شرکت واحد
اما روز گذشــته جلســه  مجمــع فوق العاده شــرکت واحد 
اتوبوس رانــی بــا محوریــت بررســی عملکرد این شــرکت و 
تصمیم گیری درباره افزایش ســرمایه این شــرکت برگزار شــد. 
این نشســت با ارائه گزارش مهدی علیزاده، مدیرعامل شــرکت 
واحــد اتوبوس رانی تهران، آغاز شــد. در ابتــدا مهدی علیزاده، 
مدیرعامل شرکت واحد اتوبوس رانی تهران، به وضعیت بحرانی 
زیان انباشــته شرکت اشاره می کند و می گوید: طبق بررسی های 
انجام شده، زیان انباشته شرکت به دو هزارو ۷۳۷ میلیارد تومان 
رسیده که بیش از ۵۰ درصد سرمایه شرکت است. بر اساس ماده 
۱۴۱ قانون تجارت، چنین وضعیتی می تواند به انحلال شــرکت 
منجر شــود، مگر اینکه اقدام به افزایش سرمایه کنیم. پیشنهاد 
ما این اســت که مطالبات شهرداری از محل ردیف های عمرانی 
به عنوان افزایش ســرمایه در نظر گرفته شــود. اگر این افزایش 
ســرمایه به مبلغ شــش هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان انجام شود، از 
شــمول ماده ۱۴۱ خارج خواهیم شد. این اقدام می تواند شرایط 
شــرکت را از بحران خارج کنــد. علیزاده در ادامه با اشــاره به 
وضعیت ناوگان اتوبوس رانی می گوید: تا امروز، شــرکت عقاب 
۵۰۰ دســتگاه اتوبوس تحویل داده و تا پایان ســال ۵۰۰ دستگاه 
دیگر نیز تکمیل خواهد شــد. همچنین شرکت اسنا تاکنون ۱۶۷ 
دســتگاه را تحویل داده و طبق قرارداد تــا پایان خردادماه، ۵۰۰ 
دستگاه دیگر تکمیل خواهد کرد. او همچنین در تشریح مشکلات 
واردات اتوبوس های برقی، می گوید: ۱۰ دســتگاه یک ماه است 
که در گمرک مانده و ایرادهای بنی اســرائیلی می گیرند و باعث 
شــده که قریب به ۱۰ دســتگاه را نگه دارند اما قول دادند که تا 
آخر هفته وارد تهران شــود و مابقی اتوبوس ها نیز قرار اســت 
وارد گمرک شــود. علیزاده در ادامه به مشکلات ترخیص ۴۰ ون 
جانبازان اشاره می کند و می گوید: تنها شش دستگاه تحویل داده 
شده و در تلاش هســتیم که با گمرک مشکلات را حل کنیم. در 
چند ماه گذشــته با شرکت خودرو سرویس شــهر وارد قرارداد 
شدیم و از ظرفیت آنها اســتفاده کردیم و حدود هزار همت در 
هزینه های شــهرداری تهران صرفه جویی شــده و تاکنون ۸۰۰ 
دســتگاه اتوبوس و ۷۰ خط بخش خصوصــی تحویل خودرو 
ســرویس داده ایم. مدیرعامل شرکت واحد با بیان اینکه تاکنون 
هزارو ۱۸۸ اتوبوس از ابتدای این دوره نوســازی شده، می گوید: 
بر روی اتوبوس های نو برچسبی زده خواهد شد که این اتوبوس 
با پول عوارض خریداری شــده اســت. او اضافه می کند:  در یک 
ســال گذشــته، با همکاری بخش خصوصی، ۱۰ خط تعطیل یا 
نیمه تعطیل بازسازی و به بهره برداری رسیده است. این همکاری 
باعث شده که در مناطق کم برخوردار نظیر منطقه ۱۲ و شهر ری، 

خدمات بهتری ارائه شود.

خصوصی سازی بر باد رفت!
در ادامه جعفر تشکری هاشــمی، رئیس کمیســیون عمران 
و حمل ونقل شــورای شــهر تهران، هم توضیح می دهد: طبق 
بررسی های انجام شده میزان زیان انباشته شرکت واحد، بیش از 
نیمی از سرمایه شرکت است و به استناد قانون تجارت یا افزایش 
سرمایه یا انحلال شرکت باید رخ دهد. براساس بررسی های لازم 
انجام شده و برای آنکه بتوانیم از شمول ماده ۱۴۱ قانون تجارت 
خارج شویم، پیشــنهاد افزایش سرمایه شرکت واحد ارائه شده 
است. تشکری هاشمی با بیان اینکه سرمایه شرکت واحد بیش از 
چهارهزارو ۳۰۰ میلیارد تومان است، می گوید: ۵۰ درصد سرمایه 
شرکت دوهزارو ۱۸۰ میلیارد تومان می شود و از آنجایی که زیان 

انباشته شــرکت دو هزارو ۷۳۷ میلیارد تومان و بیش از نیمی از 
سرمایه اســت، به این ترتیب مطالبات عمرانی به عنوان افزایش 
ســرمایه قلمداد می شود و با افزایش هزارو ۸۰۰ میلیاردتومانی 
سرمایه شرکت از چهارهزارو ۳۰۰ میلیارد تومان، به شش هزارو 
۲۰۰ میلیارد تومان می رســد. حبیب کاشانی، خزانه دار شورا، به 
مسائل مالی شرکت اشــاره می کند و می گوید: سؤال اصلی این 
اســت که آیا با افزایش ســرمایه از محل بدهی های شهرداری، 
مشــکلات زیان انباشــته حل خواهد شــد؟ ما نیاز به شفافیت 
بیشــتری درباره هزینه های نوســازی و اداره نــاوگان داریم. او 
همچنین از سیاســت های اخیر شرکت انتقاد می کند و می گوید: 
واگذاری خطوط به شرکت خودرو سرویس شهر با چه منطقی 
انجام شده است؟ آیا این اقدام باعث کاهش هزینه ها شده یا تنها 
انتقــال هزینه از یک بخش به بخش دیگر بوده اســت؟ مهدی 
چمران، رئیس شــورای شــهر تهران، نیز با بیان اینکه مجموع 
قرارداد اتوبوس های شرکت واحد حدود پنج هزار اتوبوس است، 
یعنی قرار اســت که پنج هزار اتوبوس جدید وارد ناوگان شــود، 
می گوید: یعنی پنج هزار راننده جدید باید به شرکت اضافه شود 
که باید در این زمینه و همچنین نقش شــرکت خودرو سرویس 

شهر در کمیسیون مربوطه، جلسه برگزار شود.

بر باد رفتن تلاش ها برای خصوصی سازی شرکت واحد!
ناصر امانی، عضو شورای شــهر تهران، هم یادآوری می کند: 
سیاســت ما در حوزه حمل ونقل و اتوبوس رانی چیست؟ دوباره 
قرار است اتوبوس رانی را به ۱۵ سال قبل برگردانیم و خودمان کار 
تصدی گری در حوزه اتوبوس رانی کنیم؟ ما می خواهیم شــرکت 
خودرو سرویس را تبدیل به یکی دیگر از شرکت های اتوبوس رانی 
کنیم، یعنی خودمان راننده اســتخدام کرده و ماشین می گیریم! 
آن همه زحمتی که برای خصوصی ســازی شــرکت واحد اتفاق 
افتاد و شــرکت واحد از یک شــرکت پر حجم و پــر  از نیرو تبدیل 
به شــرکتی کوچک می شد که بیشــتر مدیریت، نظارت و کنترل 
کند، همه به باد رفت! ضمن اینکه در برنامه چهارم و در برنامه 
هفتم، بر واگذاری کار تصدی گری به بخش خصوصی تأکید شده 
است! اینکه مدیرعامل شرکت بیان می کند پروانه حدود ۷۰، ۸۰ 
شرکت را اقاله کرده ایم به شرکت خودرو سرویس، افتخار نیست، 
بلکه محل تأمل و و بررســی است! قطعا در درازمدت مشکلات 
جدی برای مدیریت شــهری ایجاد می کند و  نیاز به بررسی دارد. 
ســپس نوروزی، بازرس شرکت واحد، گزارشی دقیق از وضعیت 
مالی شرکت ارائه می دهد و می گوید: زیان انباشته شرکت بیش 
از دوهزارو ۷۰۰ میلیارد تومان اســت که این میزان، ساختار مالی 
شــرکت را به شــدت تحت تأثیر قرار داده است. افزایش سرمایه 
بــه مبلغ شــش هزارو ۲۰۰ میلیارد تومان می تواند شــرکت را از 
شمول ماده ۱۴۱ قانون تجارت خارج کند. این اقدام نه تنها باعث 
بهبود وضعیت مالی شرکت می شود، بلکه زمینه را برای توسعه 
ناوگان حمل ونقل عمومی فراهم خواهد کرد. در ادامه علیزاده 
مدیرعامل شرکت واحد در پاسخ به انتقادهای مطرح شده با بیان 
اینکه در این دو ســال هزارو ۵۰۰ نفر از رانندگان بازنشسته شده و 
این در راستای سیاســت های کوچک سازی بوده است، می گوید: 
مصوبه ای از ســوی شورای تأمین داشتیم و از آنجایی که کمبود 
راننده داریم، از طریق شــرکت خودرو سرویس کمبود رانندگان 
پایه یک را جبران خواهیم کرد. علیزاده با تأکید بر اینکه خطوطی 
که به بخش خودرو ســرویس دادیم، ازجمله خطوطی اســت 
که مورد اســتقبال بخش خصوصی واقع نشد، می گوید: بخش 
خصوصــی توان خرید اتوبــوس ۱۲ میلیاردی را نــدارد و ما نیز 
نمی توانیم معطل آنها شویم، وگرنه ما از خدای مان است که این 

اقدامات را برون سپاری کنیم.

هدف در شهرداری کوچک سازی است
مهدی چمران، رئیس شــورای شــهر تهران، در جمع بندی 
جلســه یادآوری می کند: هدف ما در شورای شهر، کوچک سازی 

و خصوصی ســازی بوده اســت، اما اکنون شــاهد هســتیم که 
شــرکت واحد دوباره به تصدی گری بازگشته است. این رویکرد 
نیازمند بررســی و بازنگری است. برای دستیابی به اهداف کلان 
حمل ونقل شهری، باید سیاست هایی اتخاذ کنیم که هم به نفع 
مردم باشــد و هم باعث کاهش هزینه ها شود. پیشنهاد می کنم 
که کمیســیون حمل ونقل با همکاری دیگر بخش ها، گزارشــی 
جامع از این موضوع تهیه کند. در پایان جلسه مجمع، پیشنهاد 
افزایش سرمایه شــرکت واحد به مبلغ شش هزارو ۲۰۰ میلیارد 

تومان از محل بدهی های شهرداری با اکثریت آرا تصویب شد.

 استاندارد ایراد بیجا نگیرد
مهدی علیزاده در حاشــیه شــورا هم به رســانه اطلاعات 
بیشتری درباره وضعیت ناوگان اتوبوس رانی می دهد. او می گوید 
که درحال حاضر تعداد اتوبوس های شاغل روزانه تهران به بیش 
از دوهزارو ۳۰۰ دســتگاه رسیده است. اتوبوس های برقی اگر با 
مشکل روبه رو نشود و استاندارد ایراد جدیدی نگیرد، تا آخر هفته 
به تهران می رسد. ۷۹ دستگاه نیز تا پایان همین هفته وارد گمرک 
می شود، دو دستگاه تراموا نیز به گمرک رسیده و اقدامات اداری 
و تأیید اســتاندارد در حال انجام اســت. پس از آن، تست تراموا 
و اتوبوس ها انجام خواهد شــد و دو ترامــوای وارداتی در خط 
یک بی آرتی فعال خواهند شد. این دو تراموا ۴۰متری، سه کابین 
و برقی هســتند که به تعــداد جابه جایی مســافر کمک زیادی 
خواهند کرد که پس از انجام تست ها، اگر جواب گو باشد، تعداد 
بیشــتری وارد خواهد شد. مدیرعامل شرکت واحد اتوبوس رانی 
شــهر تهران با بیان اینکه برای اتوبوس های شرکت های عقاب، 
اسنا، ســبلان خودرو و ون های جانبازان و اتوبوس های وارداتی 
از اســتاندارد تقاضا می کنیــم ایراد بیجا نگیــرد، هم می گوید: 
اســتاندارد درباره پلاک و آینه ایراد گرفته، درحالی که اصل امر، 
کاربری و باتری اتوبوس است که براساس استانداردهای اروپایی 
و کشــور خودمان مشکلی ندارد و درباره خدمات پس از فروش 
اتوبوس های برقی نیز باید بگویم که برای خدمات پس از فروش 
با شرکت چینی مربوطه قرارداد منعقد شده و خدمات رسانی را 
انجام خواهند داد. اتوبوس های چینی وارداتی تا پایان امسال به 
۵۰۰ دستگاه می رسد؛ اما آنچه تاکنون عملیاتی شده، نزدیک به 

حدود صد دستگاه است.

پایان زودهنگام شورا
جلســه روز گذشته شورای شــهر تهران یک ساعت زودتر از 
همیشــه به پایان رسید. پرویز ســروری، احمد صادقی و محمد 
آقامیــری برای برگــزاری انتخابــات هیئت رئیســه به اجلاس 
شــورای عالی اســتان ها رفتــه بودنــد. محمد آقامیــری برای 
نایب رئیسی شورای عالی استان ها کاندیدا شده بود که رأی نیاورد.
تنها کاندیدای ریاســت شورای عالی اســتان ها موسی الرضا 
حاجی بیگلــو بود کــه از مجموع ۷۳ رأی مأخــوذه، با ۶۳ رأی 
به عنوان رئیس شــورای عالی اســتان ها در سال چهارم انتخاب 
شــد که ۱۰ رأی از تعداد ۷۳ رأی مخدوش و ســفید اعلام شــد 
و دو نفر از نمایندگان شــورای عالی اســتان ها نیز در این جلسه 
غایب بودند. بــرای انتخاب نایب رئیس حمزه خوارزمشــاهی، 
سیدمحمد آقامیری، علی رضاییان، عبداالله پرواز، صادق برزوئی 
و ایرج ســلیمان زاده شــش کاندیــدای نایب رئیســی بودند که 
از مجمــوع ۷۲ رأی صادق برزوئی و عبــداالله پرواز به ترتیب با 
۲۴ و ۱۷ رأی بــه مرحلــه دوم راه پیدا کردنــد و در مرحله دوم 
ایــن انتخابات صادق برزوئی با ۳۹ رأی اکثریت آرا را به دســت 
آورد و به عنوان نایب رئیس شــورای عالی استان ها انتخاب شد. 
همچنین برای انتخاب سخنگوی شــورای عالی استان ها هادی 
خمسه، امید خدری و غلامرضا کمالی کاندیدا شدند که خمسه 
۲۷ رأی و کمالی نیز ۲۳ رأی آورد که انتخابات در دور دوم مجدد 
برگزار و در نهایت هادی خمســه با ۴۴ رأی به عنوان سخنگوی 

شورای عالی استان ها انتخاب شد.

رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنائی با بیان اینکه با حل 
مشکل ایاب وذهاب دانش آموزان استثنائی، مشکل بازماندگان 
از تحصیل حل می شــود، گفت: وزارت آموزش و پرورش توجه 
بــه دانش آمــوزان دارای نیازهــای ویژه را در صــدر و اولویت 
برنامه های خود قرار داده است. به گزارش ایسنا، سالار قاسمی 
در همایــش گرامیداشــت روز جهانــی معلــولان ضمن بیان 
اینکــه جامعه خیرین از امروز بیشــتر از پیش در زمینه مدارس 
دانش آمــوزان اســتثنائی توجــه خواهند کرد، گفــت: وزارت 
آموزش و پرورش توجه بــه دانش آموزان دارای نیازهای ویژه را 
در صــدر و اولویت برنامه های خود قرار داده اســت. او با بیان 
اینکه همه دستگاه ها باید در قبال دانش آموزان با نیازهای ویژه 
مأموریت خود را انجام دهند، افزود: به عنوان مثال، شهرداری ها 
اعتباری در خصوص رایگان شــدن ایاب و ذهــاب دانش آموزان 

قــرار دهند که در صورت حل این موضوع، تعداد دانش آموزان 
بازمانــده از تحصیــل کاهــش پیــدا می کند. رئیس ســازمان 
آموزش و پرورش استثنائی با بیان اینکه هدف همایش افزایش 
پوشش تحصیلی اســت، ادامه داد: به دلیل مسائلی که وجود 
داشــته نتوانستیم اســتعداد دانش آموزان با نیازهای خاص را 
شناسایی کنیم؛ محدودیت جسمانی مانع از شکوفایی استعداد 
نمی شــود، بلکه موانع اجتماعی مانع شــکوفایی استعدادها 
می شود. قاســمی عنوان کرد: موانع اجتماعی، پای کار نبودن 
و انجام ندادن مســئولیت های اجتماعی باعث عدم شکوفایی 
فرزندان این مرز و بوم می شود. قاسمی با بیان اینکه توجه خیرین 
به دانش آموزان با نیازهای ویژه اســت، گفت: ساخت مدرسه 
برای دانش آموزان اتُیسم مانند مدارس عادی نیست. او با بیان 
اینکه شعار امسال در روز جهانی معلولان، تقویت رهبری افراد 

دارای معلولیت برای آینده ای فراگیر و پایدار است، اظهار کرد: 
با توجه به این شــعار باید اســتعداد دانش آموزان دیده شود و 
متناسب با استعدادشان نقش به آنها داده شود. رئیس سازمان 
آموزش و پرورش اســتثنائی با بیان اینکه آموزش و پرورش برای 
داشــتن جامعه پایدار تــلاش می کند، عنوان کــرد: جامعه ای 
توســعه پیدا می کند که افــراد جامعه نقــش و جایگاه خود 
را پیــدا کــرده و در جایگاه خود اســتعداد و قــدرت مدیریت 
داشته باشند. قاســمی با بیان اینکه آموزش و پرورش استثنائی 
دارای چند سیاست اســت که برای پیاده سازی  این سیاست ها 
بایــد خیریــن و معلمان کمک کننــد و در صــورت اجرای این 
سیاست ها آموزش و پرورش استثنائی استعداد افراد با نیازهای 
ویژه را کشــف و جایگاه آنها پیدا می شود، گفت: در این صورت 

آموزش و پرورش در صدر قرار می گیرد. 

خبر

رئیس سازمان آموزش و پرورش استثنائی تأکید کرد
حل مشکل بازماندگی از تحصیل با رفع مشکل ایاب وذهاب دانش آموزان استثنائی

۲،۷۰۰،۰۰۰،۰۰۰،۰۰۰ تومان زیان انباشته اتوبوس رانی پایتخت


